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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: a Humán Erőforrás Bizottság 2011. június 22-ei Eger Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal (Eger, Dobó tér 2.) I. számú tárgyalójában megtartott nyílt üléséről 
 
 
Jelen vannak:  
Csákvári Antal elnök 
Lombeczki Gábor képviselő tag 
Martonné Adler Ildikó képviselő tag 
Bodnár Gábor külső szakértő 
Aranyosi Gábor külső szakértő 
Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Ballagó Zoltán irodavezető 
Pásztor Gyula humán ügyintéző 
Bíróné Bardi Ágnes irodavezető helyettes 
Merczel Éva tanügy igazgatási ügyintéző 
K. Fekete Mária ifjúsági ügyintéző 
Farkas Judit jegyzőkönyvvezető 
Vassné Haraszti Zsuzsa jegyzőkönyvvezető  
 
Meghívott vendégek: 
Takács Zoltán TISZK ügyvezető igazgató 
Kovács Géza Egri Városi Sportiskola igazgatója 
Kékesi László Dr. Kemény Ferenc Általános Iskola igazgatója 
Fejes Adrian  
 
Állandó meghívottak: 
Ládiné Szabó Tünde PDSZ 
Balogh Éva PSZ 
Kelemen Miklós Középiskolai ügyvivő 
Felföldiné Szabados Ágnes Óvodai szakkollégium vezetője 
Dr. Nagy Árpád Civil Kerekasztal képviseletében 
Borbély András Középiskolai szakkollégium vezetője 
 
Hiányzik: Lakatos Oszkár 
 
A bizottság elnöke köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a bizottság 
határozatképes és az ülést megnyitotta. Ismertette a napirendi pontokat, melyet a bizottság 
egyhangúlag elfogadott. 
 
5./ Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének rendelet-tervezete Eger Megyei 
Jogú Város Alapokmányáról. 
Előterjesztő: Dr. Kovács Luca jegyző 
 
Csákvári Antal:  



Elmondta, hogy változás várható, a Közgyűlésen a hozzászólások lehetősége korlátozva lesz. 
Ennek az a funkciója, hogy a kérdés, kérdés legyen, a napirendhez kapcsolódjon és szakmai 
munkára korlátozódjon az ülés. 
 
Bognár Ignác:  
Tájékoztatást kért arról, hogy szükséges-e az, hogy az ülésekre bevonulnak az 
óvodáscsoportok és az énekkar? Kicsit oldja a közös munkát, de ellentmondásban áll 
egymással, hogy a hozzászólások idejét csökkentik és 8 vagy 28 percig pedig az énekkart kell 
hallgatni. Az Alapokmányban lehetne-e ezt korlátozni? 
 
Csákvári Antal: Az óvodások például Húsvétkor és jelesebb alkalmakkor jelennek meg 
testületi ülés előtt, de volt, hogy az ülés közben is. Ez csak színesebbé teszi, a munkát 
szakmai tartalmában nem akadályozza. Nem tartja kivetni valónak és szabályozni valónak. 
Mindig más óvodából jönnek, így a képviselőtestület megismerheti az ott folyó pedagógiai 
munkát. 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kérte szavazzanak. Megállapította, hogy a bizottság 7 igen 
szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 

69/2011. (06.22.) számú HEB döntés: 

 A Bizottság támogatja Eger Megyei Jogú Város Alapokmányáról szóló rendelet-tervezet 
közgyűlés elé terjesztését. 
 
6./     Előterjesztés rendőrségi lakásokról, és bérleti díjaikról 

  Előterjesztő: Habis László polgármester 
  Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna 

 

Dr. Palotai Zsuzsanna 

Előreláthatóan kevés lakást érint, pályakezdőkről van szó, valószínűleg kollégium-szerű elhelyezést 
kérnek, hiszen még nem végleges lakhatást akarnak. Néhány lakást érint csak, olyan esetben, aki a 
párjával jön. A 400.-Ft-os lakbér, ugyanaz a kedvezmény, amit az orvosoknak is adtunk. Aki 
családosan jön, és alacsonyabb a jövedelme, az ebből a 400.-Ft.-ból is kaphat szociális kedvezményt. 

Csákvári Antal  

Negyven rendőr kér segítséget az önkormányzattól, ez támogatandó. Ezzel több rendőr lesz Eger város 
utcáin remélhetőleg. 

Bognár Ignác 

Felveti, jó lenne ha a város veszélyeztetett helyeire telepítenék a rendőröket. 

Bodnár Gábor 

Támogatja a rendőrök kollégiumi elhelyezésének lehetőségét, például a Keriben. 

 

 



Dr. Palotai Zsuzsanna 

A Keris tanszálló is szóba jött, tárgyalnak az iskolával. 

Ballagó Zoltán 

Ismert, hogy a Kereskedelmi illetve a Bornemissza kihasználtsági mutatói igen rosszak. A 2011/2012. 
tanév második felében elindulhat a Szilágyi „A” épületének korszerűsítése, akkor a diákokat el kell 
helyezni a Kereskedelmi szabad helyein.  

Aranyosi Gábor 

Egy megfelelően kialakított kollégiumi szoba ideiglenesen egy megfelelő otthona lehetne ezeknek a 
rendőrhallgatóknak. Ha beindul a Kossuth Zsuzsa Szakközépiskolában a rendészeti pályára előkészítő 
szakközépiskolai képzés, akkor várhatóan több rendőr maradhat itt a városban.  

Csákvári Antal: 

Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. A bizottság 7 igen egyhangú szavazattal támogatja 
az előterjesztés közgyűlés elé terjesztését. 

66./2011. (VI. 22.)HEB döntés 

 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását: 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazást ad a Polgármesternek arra, hogy a rendelkezésre 
álló lakásokból a rendőrség által megjelölt személyeknek tulajdonosi hozzájárulást adjon az Evat Zrt-
vel történő bérleti szerződés megkötésére, 400,-Ft/m2/hó + Áfa bérleti díj alapulvételével. 

Felelős: dr. Palotai Zsuzsanna 

Egészségügyi, Szociális és Családvédelmi Iroda vezetője 

Határidő: 2011. szeptember 30. 

7./ Előterjesztés a Biosziget Rehabilitációs Alapítvány által fenntartott lakóotthon 2010. évi 
szakmai beszámolójáról 

Előterjesztő: Dr. Kovács Luca jegyző 

Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 

Dr. Palotai Zsuzsanna 

Az önkormányzat anyagi támogatás felhasználásnak van pénzügyi beszámolója. Javasolja, hogy akit 
érdekel, látogassam meg intézetet. Sajátos élet és különleges munka folyik. 

Csákvári Antal 

Az Eger Verőszala 63-65. szám alatt van a lakóotthon van, 12 fiatal gondozottjuk van. Felnőtt 
fiatalokról van szó, akik dolgoznak, sportolnak, szabadidős kulturális eseményeken rész vesznek. 
Szükséges ez a támogatás számukra, hogy minél több fiatalt tudjanak integrálni a társadalomba, ezek 



közül az értelmi fogyatékos fiatalok közül. Példaértékű, amit ott a Mandák Attila vezetésével 
végeznek.  

Csákvári Antal 

Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. A bizottság 7 igen egyhangú szavazattal támogatja 
az előterjesztés közgyűlés elé terjesztését. 

 

67./2011. (VI. 22.) HEB döntés 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását: 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a Biosziget Rehabilitációs Alapítvány 2010. évi működéséről 
szóló beszámolót elfogadta. 

 

Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 

 
8./ Előterjesztés a Bárány Uszoda felújításáról. 
Előterjesztő: Ficzere György irodavezető 
Előadó: Rátkai Attila irodavezető 
 
Adler Ildikó:  
Javasolta a 10 pályás medence megvalósítását, hiszen ez szükséges a nemzetközi 
versenyekhez. A strand úszómedencéjét is át lehetne alakítani. Létrejöhetne egy 
úszókomplexum ezen a területen, ez egy kihagyhatatlan lehetőség Eger számára. Amennyiben 
a Bárány Uszoda forrása nem bírja el a tíz medencét hosszú távon, úgy a strandon kell ezt 
kialakítani. 
 
Csákvári Antal:  
Ő maga is a 10 pályát javasolta, hiszen ha 8 pályás lesz, akkor nem lesz meg annak a 
lehetősége, hogy nemzetközi versenyt rendezhessenek. Eger a vizek városa, mégsem tud 
idehozni egy rangos nemzetközi úszóversenyt.  
 
Aranyosi Gábor:  
Támogatta a javaslatot. Ne legyen fél megoldás, kell a tíz pálya. A víz behozatalát meg lehet 
oldani. Egy műugró medence is kellene.  
 
Dr. Nagy Árpád:  
Szerette volna tudni, hogy miért került a középpontba  Bárány Uszoda felújítása, mert a 
Városi Stadion is rossz állapotban van, a lelátó és a futópálya is. Nyilván a város nem tudja 
mindkettőt egyszerre felújítani, de egyszer lehetne a stadionnal is átfogóbban foglalkozni. A 
90’ évektől kezdődően sok befektető érdeklődött a terület hasznosítása iránt és sok tanulmány 
terv, beruházási program készült. Érdekelte, hogy ezeket ismeri-e a bizottság? Szerepel az 
előterjesztésben, hogy 20 millió Ft-ot igényel a tervpályázat lebonyolítása. Kérte, hogy ezt 
fejtsék ki bővebben. Az úszókomplexum kapcsán elmondta, hogy a terülthez kapcsolódóan a 
parkírozási lehetőség nulla. Ehhez a funkcióhoz, hozzá tartozik az is, hogy a sok járművet, 



amellyel a nemzetközi versenyre jönnek, hol lehet elhelyezni. Mindenképpen mérlegelni kell 
sportszakmai szempontból, hogy milyen esélye van Egernek nemzetközi versenyt rendezni, 
egyáltalán hány nemzetközi verseny van az úszósportban és az ahhoz kapcsolódó sportban. 
Van olyan sport, amelyben 20 évente kerül sor nemzetközi versenyt rendeznie 
Magyarországnak, mivel a tagállamok mindegyike szeretne részt venni ebben. Forrás 
tekintetében is voltak viták, hogy milyen minőségű a víz. Egerben ezzel együtt most a 
harmadik fedett uszoda fog épülni, az első a volt Lángfürdő helyén volt, amely később 
felrobbantásra került. Ennek a beruházásnak a negatív tapasztalatait érdemes megnézni, 
található utalás itt is arra, hogy az egész terület mocsaras. A főiskolát rá lehetett építeni, de az 
uszodát nem és fel kellett robbantani. 
 
Csákvári Antal:  
Az uszoda azért jött szóba a stadion helyett, mert az öltözőket le kellett bontani és nem 
maradhatnak öltöző nélkül, valamint nem esztétikus az uszoda látványa. Az uszoda kérdést jó 
lenne rendezni, de ehhez szükség van a pályázatra. A stadionban jelenleg állagmegóvásra van 
lehetőség, a későbbiekben fognak azzal is foglalkozni. Valóban nem sűrűn kap az ország 
nemzetközi verseny rendezésére lehetőséget, nem tudni, hogy Eger a következő 10 évben 
kapna-e lehetőséget.  
 
 
Janikné Szabó Annamária:  
A stadionban a futópálya felújítására már rendelkeznek építési engedéllyel és kiviteli 
tervekkel, de egyenlőre nincs pályázati lehetőség. A Bárány Uszoda felújítására, mint 
turisztikai attrakció keretében próbálnak pályázni. Sportlétesítményről van szó, mégis 
valahogyan bele kell férni abba keretbe, amelyet egy ilyen turisztikai attrakció pályázat szab 
meg. A korábbi tervek közül sok rendelkezésükre áll és át is tanulmányozták. A tervpályázati 
eljárás 20 millió Ft-os összege, az Építészkamara díjszámítási szabályzata alapján lett 
meghatározva. Van egy kormányrendelet, amely meghatározza, hogy a tervpályázat összegét 
milyen arányban lehet felosztani, maximum 25% -ot lehet a bíráló bizottság munkájára és 
75%-ot  a pályaművek díjazására fordítani. 
 
Kovács Géza:  
Nem megoldás a kétpályás, négypályás rekortán pálya. Hat vagy nyolcpályás befutóra van 
szükség. Az uszodának van két 8 pályás medencéje, nem lenne jó még egy 10 pályásat 
építeni. Az EB. és VB. rendezésére Egernek nagyon kevés lehetősége van, a magyar 
bajnokságokat is már 10 pályán rendezik meg. Arra kell gondolni, hogy nem biztos, hogy el 
akarnak majd indulni egy olyan versenyen, ahol a 10 főt megbontják és a másik kettő egy 
másik pályán, más körülmények között úszik, ez az időmérés szempontjából is fontos. Úgy 
kellene megcsinálni, hogy rövid távú versenyekre alkalmas legyen. A szakma véleményét ki 
kell kérni. Nem jó tendencia Egernek, ha nincs tízpályás medencéje. 
 
Bodnár Gábor:  
Véleménye szerint Eger városára nézve az lenne elmarasztaló, ha el lenne adósodva és nem 
az, hogy nincs 10 pályás medencéje. A mai Magyarországon kiváló lábakon áll Eger városa. 
Támogatta azt, hogy az uszodát rendbe kell tenni, emberséges körülményeket kell teremteni. 
Ahogyan eddig is, úgy most is helyes pályán kell tartani a város költségvetését. 
 
 
 
Bognár Ignác:  



Nem abban kell gondolkodni, hogy világversenyeket rendezzen a város, hanem az uszoda 
állagát és hangulatát kell megóvni. Idővel helyre áll a világ rendje és nem fogják 
megkövetelni a 10 pályát, sok ország anyagilag nem képes ezt megteremteni. Jó ötlet lenne a 
Sportmúzeumot kivinni az uszodához, mert a Megyeháza udvarára nem mennek be az 
emberek. Azt javasolta legyen nyolc pályás medence. 
 
Csákvári Antal:  
Nem ért egyet azzal, hogy a parkoló megszűnik és fogadó lesz ott és, hogy mindez össze lesz 
kötve egy híddal a Bárány uszodával. Nem szüntetné meg a parkolót, inkább parkolóházat 
javasol 
 
Janikné Szabó Annamária:  
Most egy idegenforgalmi autóbusz parkoló helyéről van szó. Ez egybevág azzal az 
elképzeléssel, hogy Eger belvárosában és környéken ne legyenek kijelölt idegenforgalmi 
autóbusz parkolók. Úgy tervezik, hogy a K2-es út mentén lesz az autóbusz parkoló, a 
turistákat behozza a városba a busz, majd visszamegy és a városon kívül parkol. Az uszoda 
üzemeltetőinek részéről az is felvetődött a versenyek kapcsán, hogy az uszoda környékén a 
forgalmi helyzet is olyan, hogy nem bírja el, hogy a közvetlen közelben parkoljon ilyen nagy 
tömeg. Számítanak arra, hogy a Hotel Eger 600 férőhelyes mélygarázsa meg fog épülni és egy 
kiemelkedő forgalommal járó verseny kapcsán igénybe lehet venni. 
 
 
Csákvári Antal:  
Valóban sokan járnak kocsival az uszodába és a strandra, de ha nem lesz parkolóhely 
kénytelenek lesznek máshogy megközelíteni. 
 
Janikné Szabó Annamária:  
Ez igazából a buszparkolót érinti, a gépkocsi parkolókat nem. A Makovecz uszoda mögötti 
üres telekre, a jelenlegi szabályok szerint lehetne parkolót építeni, de nem elég nagy a telek. 
Felvetődött az az ötlet is, hogy a Flóra Hotel parkolóját kétszintessé alakítják. 
 
Aranyosi Gábor:  
Görögországban válság van, amihez talán az is hozzájárult, hogy 2004-ben volt ott egy 
olimpia. Olyan gigantikus rendezvény volt, olyan beruházásokkal, amit az az ország nem bírt 
el. Ha Eger a vizek és a turizmus városa és a vízre épülő dolgok lesznek fejlesztve, akkor a 
pénzeket is a vizes fejlesztések irányába kell elvinni. Az egriek olyanok, hogy a piacra is 
kocsival mennek, pedig ott sincs túl sok parkolóhely, külföldön ez másképp van. Nem a Flóra 
Hotelig kell a parkolót elvinni hanem jóval kintebb kell letenni az autót. Egy esteleges 
nemzetközi verseny vagy más rendezvény kapcsán meg kell szervezni a tömegközlekedésig 
történő beszállítást. 
 
Csakvári Antal:  
Egyet értett azzal, hogy a parkolók a város központjából kerüljenek ki. A fogadópont, amely 
az előterjesztésben szerepel, nem szimpatikus, később lehetne vele mást is kezdeni, akár 
szabadtérnek meghagyni. 
 
Kovács Géza:  
Elmondta, hogy a Sportlétesítmények Országos Szövetségének elnökségi tagja. 
Magyarországon több ezer sportlétesítmény létezik, ebből Egerben 14 van, ebből 3 kézilabda 
méretű. Nem kell olyan dologba bele vágni, amely nem szabályszerű. Az egész globális 



beruházást tekintve, hogy szabályos legyen, nem teszi ki a 10%-át az összegnek. Egy 
mozgatható véggel turisztikai látványosságot lehet csinálni és meg lehet növelni a 
kihasználtságot. Miskolcon például az uszoda maximálisan ki van használva, vagy rövid vagy 
hosszú távon használják, így gazdaságos a működése. 
 
Csákvári Antal: Kérdése volt, hogy hány pályás az az uszoda? 
 
Kovács Gáza:  
Tízpályás. Nyolcpályásat szerettek volna, de kikérték a Magyar Úszószövetség szakmai 
állásfoglalását, ahol azt mondták, hogy a XXI. században, 2010. után már nem szabad nyolc 
pályát építeni. A nyolc pálya póló meccsek szempontjából kényelmesebb. Szeretné az Iroda 
figyelmébe ajánlani, hogy a mozgó rész kialakítható egy lelátó dísztribünre, ahol a v.i.p.-s 
vendégeket le lehet ültetni. Miskolcon 600 ember tud a víz fölött kényelmesen leülni.  
 
Dr. Nagy Árpád:  
Elmondta, hogy a 20 millió Ft-os pályázati pénz bizonyos normatívákból adódik. A mai 
gazdasági helyzetben túlzottnak tartotta a pályázati elbírálásra szánt összeget és a 
pályamunkáknak a díjazását. Az elhangzottakból kiderült, hogy 5 millió Ft a bíráló bizottság 
tagjainak a tiszteletdíja és 15 millió Ft a pályaművek díjazása. Olyan mű létrehozását 
javasolta, ami a gazdasági erőhöz arányos, amire lehetőség van. Reálisan fel kell mérni azt, 
hogy pillanatnyilag mi a nagyobb érték. Egy olyan típusú úszómedence fenntartása és annak 
az értéknek a megőrzése, hogy egy forrásra épül, vagy azt preferálni, hogy szakmai 
szempontból a XXI. századnak feleljen meg. Ezt most itt nem lehet eldönteni, ehhez tudni kell 
pontosan, hogy a forrásoknak milyen hozama van és, hogy mi az esélye annak, hogy egy 
viszonylag kis város nemzetközi versenyeket rendezhessen. Továbbra is a bizottság 
figyelmébe ajánlotta, hogy annak a fedett uszodának, ami annak idején a Szt. József park 
helyén állt, a terveit és a beruházási problémáit érdemes lenne megnézni. A parkírozással 
kapcsolatban elmondta, hogy a legkisebb országokban is, például Monacóban a parkírozóból 
egyenesen az adott létesítményhez lehet jutni különböző technikák segítségével. Egyre 
pörgősebb az élet és bármilyen rossznak is tűnik, hogy az emberek autóval járnak úszni, de ez 
azért van, mert azt az időt szeretnék meghosszabbítani amíg sportolnak és azt megrövidíteni 
amíg odaérnek. Emiatt a parkírozás kérdése nagyon fontos egy ilyen komplexum 
létrehozásánál. 
 
Csákvári Antal:  
Szakmai okai vannak a tíz pályának, a tizediken és az elsőn nem úsznak, mert a két szélső 
pályát csillapítónak használják. Volt, aki azt mondta, oldja meg a Vízmű és az uszoda 
vezetése, hogy hogyan tudja feltölteni a tíz pályát, ha a forrás neme elegendő. Lehet, hogy a 
Szt. József forrásból lehetne vizet nyerni. Véleménye szerint a tíz pályában kellene 
gondolkodni. 
 
Kékesi László:  
Jelenleg a Bárány Uszoda vízpótlása a strandról történik bizonyos helyzetekben. A víz 
hőmérsékletét be lehet állítani 32 0C –ra, de van, amikor csak 26 0C. Télen is meleg vízben 
tudnak úszni a gyerekek és edzeni a vízilabdások, ezzel nincsen gond. Van olyan, amikor a 
fedett uszoda vizét is onnan pótolják, tehát jelen pillanatban is meg van a víz pótlásának 
lehetősége. Előfordult olyan is, hogy a strandon nem volt elég víz és az uszodáéból kellett 
engedni, de fordítva is megtörténik. Az uszoda vizét tudják pótolni csapvízzel, forrásvízzel 
vagy akár termálvízzel a strandról. 
 



Adler Ildikó:  
Bármilyen sportlétesítmény építéséről van szó alapvető kritérium, hogy szabványméretű 
legyen. A jégpálya építésénél is fontos volt, hogy szabványméretű-e, hiszen az is egy 
szempont, hogy az iskolások csúszkáljanak rajta, de az is lehet szempont, hogy akár 
jégkorongmérkőzéseket lehessen tartani. Egernek igenis nagy esélye van arra, hogy úszó EB-t 
rendezhessen, eleve a medence a különlegessége miatt is ide vonzza a rendezvényt. 
Mindenképp a tíz pályát javasolta. 
 
Bodnár Gábor:  
A Sportmúzeumnak a jelenlegi helyénél nincs jobb helye a városban, olyan turisztikai értékek 
vannak ott, amit máshol nem talál meg az ember. Az uszoda melletti szabad terület 20 éve ott 
áll parlagon, ez több mint pazarlás.  
 
Csákvári Antal:  
Biztos kezdenek majd azzal a terülttel is valamit, ha lesz befektető, csak nehéz olyat találni, 
aki ingatlanfejlesztésbe fektetne. 
 
Bodnár Gábor:  
Kérdése volt, hogy az Urbanisztikai Bizottság, hogyan döntött ez ügyben? 
 
Janikné Szabó Annamária:  
Az Urbanisztikai Bizottság 4 igen és 1 tartózkodás mellett fogadta el az előterjesztést. A 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, egyhangúval fogadta le. A Kulturális és 
Idegenforgalmi Bizottság 5 igen, egyhangúval fogadta el. A Költségvetési és Gazdálkodási 
Bizottság is megtárgyalta, de a pénzügyi kérdéseket szerette volna részletesebben látni, mint 
ahogyan az előterjesztésben szerepel, ezért levették a napirendről.  
 
Csákvári Antal:  
A bizottsági tagok díja 5 millió Ft. Kérdése volt, hogy hány tagú ez a bizottság? 
 
Janikné Szabó Annamária:  
A tagok létszáma 5 és 11 fő között lehet.  
 
Csákvári Antal:  
A bizottság javasolhatná, hogy ez a pénz csak 3 millió Ft legyen és ne több százezer Ft-ért 
bíráljon valaki. 
 
Dr. Nagy Árpád: Megvannak a tervezési normák és a tervezési díjszabások, és ezek alapján 
van ez az összeg kiszámolva. A baj az, hogy azóta sokkal szegényebbek, mint amikor ezt 
meghatározták. A beruházási piac kapkod a munka után, így lehetne egy árcsökkentés 
irányába elmozdulni. Aki a pályázaton „x” helyezést ér el, annak nagy esélye lesz arra, hogy 
egy igen vaskos tervezői megbízást kapjon a későbbiekben a kiviteli és egyéb tervek 
elkészítésére.  
 
Csákvári Antal: Élni kell azzal a lehetőséggel, hogy lentebb vigyék az árat. 
 
Dr. Nagy Árpád: A díjszabások a 90’ években készületek. 
 
Janikné Szabó Annamária: Van friss díjszabás, az Építész Kamara frissíti. 
 



A Bárány Uszoda 10 pályás legyen – 4igen, 2 tartózkodás, 1 nem – támogatja 
Fogadópontról szavazás – ne épüljön meg- 4 igen, 2 tartózkodás, 1 nem- támogatja 
15 millióra javasolja a bizottság a pályázat tervezési költségét – 5 igen, 2 tartózkodás 
 
 

72/2011.(06.22.) számú HEB döntés: 
 

1.  A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 

 
 „Határozati javaslat: 
 
 Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a Bárány Uszoda felújítására vonatkozóan 

egy építészeti tervpályázat lefolytatását rendeli el. Elfogadja az 5. sz. mellékletben 
részletezett pályázati kiírást. A pályázat lebonyolításával és díjazásával kapcsolatos 
költségek fedezete a 2011. évi költségvetés II/129. sz. „Egyéb fejlesztések elkészítése” 
címszámon található. 

 
  Felelős: Rátkai Attila 
   főépítész, 
   az Építésügyi Iroda vezetője 
  
  Határidő: 2011. október 30.” 
 
 
9./ Előterjesztés a NetMade Magyar-Német kistérségi mintaprojekt kialakításáról Egerben 
és térségében. 
Előterjesztő: Sós István alpolgármester 
 
Csákvári Antal: Fontosnak és jónak tartotta az előterjesztést, ezt a témát és, hogy a hivatal 
elkezdett ezzel foglalkozni. Azt mutatja az egriek és a térségben élők számára, hogy 
gondolkodnak már alternatív energiaforrásokban, együtt, több településen is és Eger lenne a 
központja. A környezetvédelem szempontjából is fontos, hogy összefogjanak ezen a területen 
a németekkel, de igazán a jövő generációja számára fog sokat jelenteni. 
 
Bognár Ignác: Az előterjesztésben túl sok jó dolog van, ami már negatívba csap át. Kérdése 
volt, hogy a projekt koordinátor személye ki van-e már választva? 
 
Illés Elemér: Igen, Ő maga lesz. 
 
A bizottság 6 igen, egyhangúlag támogatta az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

73/2011.(06.22.) számú HEB döntés: 
 



 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
 
1. Határozati javaslat: 
 
A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az előterjesztés 3. számú mellékletét képező 
„Együttműködési megállapodás” megnevezésű dokumentum aláírására. 
 

Felelős: Habis László 
         polgármester 
  
       Határidő: azonnal 
2. Határozati javaslat: 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése vállalja, hogy 1 fő helyi projektkoordinátort kijelöl 
az Önkormányzat részéről a Projektben résztvevő személyek 1+3 fő munkájának 
felügyeletére és a koordinálására a térségi energiastratégia előkészítésének érdekében. 
 

Felelős: Habis László 
         polgármester 
  
       Határidő: azonnal 
 
 
10./ Előterjesztés az Önkormányzati intézmények előirányzatainak módosítására. 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
 
Csákvári Antal: Kérdés, hozzászólás és szóbeli kiegészítés nem révén kéri szavazzanak. 
 
A bizottság 6 igen, egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
 

74/2011.(06.22.) számú HEB döntés: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását 

 
1. A Közgyűlés elrendeli, hogy történjen meg a beruházási kiadások kiemelt  

előirányzatának emelése a dologi kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű 
csökkentésével az 1. sz. melléklet szerinti bontásban és összegben.  

 
2. A Közgyűlés elrendeli a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 

csökkentését a dologi kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű emelésével a 2. sz. 
melléklet szerinti bontásban és összegben.  

 
3. Az Egri Közszolgáltatások Városi Intézményénél (I. fejezet 1. címszám 33. 

alcímszám) – kettős bérkifizetés miatt – történjen meg a személyi jellegű kiadások 
kiemelt előirányzatának növelése 239 ezer Ft, a munkaadókat terhelő járulékok 
kiemelt előirányzatának növelése 64 ezer Ft értékben, a VII. fejezet 25. 



Önkormányzati feladatellátáshoz kapcsolódó tartalék kiemelt előirányzatának 303 ezer 
Ft-os egyidejű csökkentésével. 

 
 

 
11./ Előterjesztés a közoktatási intézmények 2011/2012. tanévi mutatószámainak várható 
változásairól, valamint az ezzel összefüggő előirányzat módosításról. 
Előterjesztő: Rázsi Botond alpolgármester 
Előadó: Ballagó Zoltán irodavezető 
 
Csákvári Antal:  
Az óvodákban és az iskolákban is csökken a létszám, emiatt kell módosításokat tenni. 
 
Ballagó Zoltán:  
Elmondta, hogy minden tanév elején van ilyen előterjesztés. Ebben nem szerepelnek az 
intézményátszervezéssel összefüggő változások. Óvodáknál a feladatmutatók nem változnak. 
Általános iskoláknál a 155 tanulócsoporthoz képest, 150 osztály fog működni. A 
tanulócsoportok is csökkennek, 93-ról 90-re. Középiskoláknál 2 tanulócsoportos csökkenés 
várható. A szakképzésnél visszatérő probléma, hogy nem lehet előre számolni, meg kell várni 
az augusztusi javító- és pótvizsgákat. A felnőttoktatás terén is egy félosztálynyi csökkenés 
várható. Kollégiumok tekintetében 30-ról 28-ra csökken a csoportok száma. Ez egyrészt 
magyarázható a Szilágyi Erzsébet Gimnázium kollégiumának felújításával, amelynek során 
csökken a férőhelyek száma, valamint a Bornemissza kollégiumában is férőhelyszám 
csökkenés realizálható. A Felsővárosi Általános Iskola és Előkészítő Szakiskolában 6 fővel, a 
Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégiumban 1 fővel, a Bornemisszában 4,5 fővel, a 
Kereskedelmiben pedig 1 fővel csökken a pedagógus létszám. Ennek a 12,5 fős 
létszámcsökkenés következményei a 7. mellékletben láthatóak, 2012-ben ez közel 35 millió 
Ft-os megtakarítást jelent. A Kemény Ferenc Általános Iskola és a Hunyadi Mátyás Általános 
Iskola vonatkozásában fejlesztésekben is gondolkodnak. Ennek oka, hogy a tanulószobás 
foglalkozást igénylő tanulók száma a két intézményben növekedik és jogszabályi 
kötelezettség, hogy a fenntartónak biztosítani kell a megfelelő foglalkozást gyermekek 
részére. Ez a Kemény Ferenc Általános Iskolában 1 fős, a Hunyadi Mátyás Általános 
Iskolában 0,35 fős létszámfejlesztést jelent. Ostoroson is lesz fejlesztés, de ennek költségei 
nem Eger várost terhelik. Ezen fejlesztéseket az intézményátszervezéssel is szeretnék 
összekapcsolni, tehát a 12 kollégát a Kemény Ferenc és Hunyadi Mátyás Általános 
Iskolákban elhelyezni. A végkielégítések tekintetében jelentős megtakarítás realizálható. 
2011. évben ez plusz 1,6 millió Ft, de az átszervezés megtakarítása ezt bőven biztosítja. 2012. 
évben a megtakarítás mértéke közel 28 millió Ft. Az előterjesztést a KGB és a PÜB is 
tárgyalta és egyhangúlag támogatta. 
 
Csákvári Antal:  
Fontosnak tartotta, hogy az a 12 fő pedagógus helyzetét humánusan lehessen rendezni.  Lesz 
olyan személy, akit óvodatitkárként tudnak foglalkoztatni, vannak akik már nyugdíjazásukat 
is kérhetik, de van akinek végkielégítést kell fizetni, mert nem tudnak megfelelő munkahelyet 
felkínálni. 
A Dobó István Gimnáziumban a kisgimnazistáknál a 37 fős osztály túlzott.  Kérdése volt, 
hogy, mindenképp el kellett ezt fogadni? Ez a gyerekeknek is irreális és a pedagógusnak sem 
jó így tanítani. A Bornemissza és Kereskedelmi kollégiumban a 30% körüli kihasználtság 
nagyon kevés. Elszomorító a kollégiumok helyzete, még ebben a ciklusban megoldást kell 
találni erre, vagy bezárni és összevonni vagy felújítani és a turizmus felé elindulni a 



kollégiumi helyekkel. A napközis és tanulószobás tanulók létszámát magasnak tartotta, ami jó 
dolog. 
 
Bognár Ignác:  
Nagyon jól előkészített anyag, látszik benne a humánus megoldás.  
 
Ballagó Zoltán:  
Valóban magas létszámú a hatosztályos gimnázium, de elsőként a Dobó István Gimnázium 
indított ilyet és nagy volt a nyomás a szülők részéről. A jogszabály által biztosított keret még 
így sincs kihasználva, voltak olyan intézmények Egerben, amelyek 40 fő fölött indítottak 
osztályokat. Valóban magas ez az osztálylétszám, amely komoly kihívást jelentett az 
iskolának és a pedagógusoknak. A Neumann is elindított ezt a fajta képzést és az idei 
tanévben már kevesebben jelentkeztek. Az intézmény kezdetekben nem tudott válogatnia a 
gyerekek közül, csak a tanulmányi eredmény alapján tudtak rangsorolni. Ettől a tanévtől 
kezdve van lehetőség felvételire, így jobban meg tudják szűrni a gyerekeket és a valóban oda 
érdemes gyerekek tudnak bekerülni. 
 
Csákvári Antal:  
Az iskola mondhatta volna, hogy csak 33 gyermeket fesz fel vagy jogilag erre nincs 
lehetősége? 
 
Ballagó Zoltán:  
Az osztályok létszámának feltöltése a fenntartóknak is indokot volt, tekintettel arra, hogy a 
teljesítménymutatós finanszírozás a 9. évfolyamtól a 35 fős létszám utána adja a 
legjelentősebb támogatást. Nem jellemző a lemorzsolódás, így célszerű már a 7. osztályban 
feltölteni 35-re. Olyan nagy volt az érdeklődés és olyan kicsi a gyermekek közötti eltérés, 
hogy még néhány gyermeket felvettek. 
 
Csákvári Antal:  
Van információ arról, hogy szeptembertől mennyien lesznek? 
 
Ballagó Zoltán:  
Pontos információt nem tud adni, de 70 körül. A kollégiumi hálózattal kapcsolatban elmondta, 
az anyagban a Kereskedelmi kollégiumának férőhely kihasználása nem korrekt módon van 
megállapítva. Nem 23,5 % a kihasználtság, hanem magasabb, ezt majd korrigálni fogják. A 
Bornemissza kollégium adata jó és valóban alacsony. Terveik között szerepel a kollégiumi 
hálózat újragondolása. A középiskolai létszámcsökkenés magyarázható a nem önkormányzati 
iskolák jelenlétével, illetve, hogy 2-3 éve érzékelhető a demográfiai apály, amely elsősorban a 
szakképző intézményeknél jelenik meg. Az elmúlt hetekben intézményvezetőkkel 
egyeztettek, hogy minél több pedagógus számára biztosítsák a foglalkoztatást. Megköszönte a 
jelenlévő Igazgató Uraknak, hogy a náluk rendelkezésre álló szabad férőhelyekre átvesznek 
kollégákat. Ezt az előterjesztést is megtárgyalják a társönkormányzatok az általános iskolák 
vonatkozásában. Andornaktálya képviselőtestülete a rá vonatkozó döntéseket egyhangúlag 
elfogadta. 
 
Balogh Éva:  
Megköszönte kollégái nevében is az Oktatási Iroda és a bizottság munkáját. 
 
 



Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 egyhangú 
igen szavazattal támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 

75/2011 (06.22.). számú HEB döntés: 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja a közoktatási ágazat 2011/2012. tanévi 
mutatóinak várható változásait, az 1-6. számú mellékletek részletezésének megfelelően 

                          
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                           Határidő:  2011. augusztus 01. 
 
2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése elrendeli, hogy a közoktatási ágazat érintett 

intézményeiben a 7. számú mellékletben szereplő létszámkeret és előirányzat 
csökkentések kerüljenek végrehajtásra a 2011/2012. tanévi várható feladat változásoknak 
megfelelően. 

                   
                       - 2011. évi létszámkeret csökkentés összesen:    12,5 fő 
                       - 2011. évi működési kiadási előirányzatok zárolása:    3 211 e Ft, 
                         melyből:      - személyi jellegű kiadások:                     2 528 e Ft 
                                             - munkaadókat terhelő járulékok:                683 e Ft 
                                            
      A 2012. költségvetési évet érintő előirányzat csökkentések a költségvetés tervezésekor, az 

érvényes finanszírozási rendnek megfelelően kerüljenek figyelembevételre.  
 
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője                
                            Határidő: 2011. augusztus 01., illetve 2012. január 31. 
                                   
3. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a feladatok bővülése miatt a 

8. számú mellékletben szereplő pótelőirányzatok kerüljenek biztosításra az érintett 
intézmények részére.  

 
                          2011. évi létszámkeret növelés:   2, 05 fő            
                          2011. évi kiadási többlet mindösszesen:      1 515 e Ft, 
                          melyből:   - személyi jellegű kiadások:        1 193 e Ft 
                                           - munkaadókat terhelő járulékok:   322 e Ft  

 
Fedezete: a 2. pontban feladatcsökkenés miatt zárolt 2011. évi költségvetési előirányzatok   

összege.  



                  A 2012. évet érintő előirányzat növekmények meghatározására a 2011. évi 
költségvetés tervezésekor, az érvényes finanszírozási rendnek megfelelően kell 
intézkedni.  

                          Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője 
                                       
 
                            Határidő:  2011. augusztus 01., illetve 2012. január 31.                                                                
 
4. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az intézmények létszámhelyzetének és az 

intézmények közötti tervezhető létszám- és álláshely-átcsoportosítás lehetőségének 
felülvizsgálata alapján hoz döntést, illetve rendeli el, hogy a 2. pontnak megfelelően, az 
Eger Megyei Jogú Város 2011. évi önkormányzati költségvetéséről szóló 10/2011. (II. 
25.) számú közgyűlési rendelet soron következő módosításakor az alábbi létszámkeret 
változások kerüljenek átvezetésre mind az érintett intézmények, mind pedig az 
önkormányzat összesített létszámadatain. 

  

Ssz. Az intézmény megnevezése A 2011. 01.01.-i 
létszámkeret a 10/2011. 
(II. 25.) sz. közgyűlési 

rendelet 6. sz. 
melléklete alapján 

fő 

Létszámkeret változás  
(végleges létszám 
illetve álláshely 

csökkenés) 
 

fő 

A 
változást 
követő 

létszámke
ret 
fő 

1. Bornemissza Gergely 
Szakközép-, Szakiskola és 
Kollégium 

124,5 - 4,5 120,0 

2. Egri Kereskedelmi, 
Mezőgazdasági, 
Vendéglátóipari Szakközép-, 
Szakiskola és Kollégium 

180,0 - 1,0 179,0 

3.  Szilágyi Erzsébet 
Gimnázium és Kollégium 

95,0 - 1,0 94,0 

4. Felsővárosi Általános Iskola 
és Előkészítő Szakiskola 

 
 

  

 - Felsővárosi Általános Iskola 38,5 -5 33,5 

 - Balassi Bálint Tagiskola 69,0 - 1 68,0 

 - Tinódi Sebestyén Tagiskola 43,0 0 43,0 

 - Móra Ferenc Általános 
Iskola és Előkészítő 
Szakiskola 

35,0 0 35,0 

 - Egerbaktai Tagiskola 4,0 0 4,0 

 4.   Felsővárosi Általános 
Iskola és Előkészítő 
Szakiskola összesen: 

189,5 - 6 183,5 

5. Dr. Kemény Ferenc 
Általános Iskola (székhely) 64,0 

 

+ 1,0 

 

65,0 



         
                            Felelős:   Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                            Ballagó Zoltán 
                                            Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                            Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                            Gazdasági Iroda Vezetője 
                            Határidő: 2011. augusztus 01. 
                                                                       
 

5. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a döntésben érintett 
közalkalmazottak munkaviszonyának megszüntetése miatti, 2011. és a 2012. évben 
esedékes felmentési átlagkeresetre, valamint a végkielégítésekre a 9. számú 
mellékletben részletezett pótelőirányzatok kerüljenek jóváhagyásra.  

      A 2011. évben esedékes kifizetések összege:  3 378 e Ft, melyből személyi jellegű 
juttatások:  2 660 e Ft, a munkaadót terhelő járulék:  718 e Ft.  

     Fedezete: a 2. pontban feladatcsökkenés miatt zárolt 2010. évi költségvetési 
előirányzatok   összegéből a fejlesztések után rendelkezésre álló 1 696 e Ft 
(személyi jellegű kiadások 1335 e Ft, munkaadókat terhelő járulékok 361 e 
Ft), valamint a VII/25 címszámról 1 682 e Ft (ebből személyi jellegű 
kiadásokra 1 325 e Ft, munkaadót terhelő járulékokra 357 e Ft 
csoportosítandó át). 

 
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője 
                            Határidő:  2011. augusztus 01. 
                                                                    
 6. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra vonatkozóan, hogy a 

felmentéssel történő, de a 2012. évre áthúzódó létszámcsökkenések végkielégítéseinek 
kifizetésére a szükséges költségvetési fedezetet a 2012. évi költségvetés készítésekor 
biztosítja az érintett intézmények részére a 9. számú melléklet szerint. Ennek várható 
összege:  1 891 e Ft, melyből a személyi jellegű kiadások: 1 489 e Ft, a munkaadókat 
terhelő járulékok:  402 e Ft. 

                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője 
                            Határidő:  2012. január 31. 

 Árpád Fejedelem Tagiskola, 
Ostoros 

14,0 + 0,7 14,7 

 5. Dr. Kemény Ferenc 
Általános Iskola összesen: 

 
78,0 

 
+1,7 

 
79,7 

6. Hunyadi Mátyás Általános 
Iskola 

 
74,65 

 
+ 0,35 

 
75,0 

 Mindösszesen (1-6.): 741,65 - 10,45 731,2 
 Önkormányzati 

létszámkeret mindösszesen: 
2228,0 - 10,45 2217,55 



 
  7. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az 5/2011. (III. 3.) BM rendelet alapján határoz, 

illetve nyilatkozik arról, hogy a létszámcsökkentéssel érintett álláshelyen foglalkoztatottak  
– jogviszonyban töltött ideje folyamatosságának megszakítása nélküli – foglalkoztatására 
Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata fenntartói körén belül, költségvetési szerveinél 
és polgármesteri hivatalánál a meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag megüresedő 
álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti változás, feladatátadás 
következtében az önkormányzat fenntartói körén kívüli munkáltatónál nincs lehetőség. 

 
                            Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                              Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője         
                            Határidő:  2011. október 01. 
            
8.  Eger Megyei Jogú Város Közgyűlés utasítja a Polgármesteri Hivatal Oktatási, Kulturális, 

Sport és Ifjúsági Irodáját, hogy az 5/2011. (III. 3.) BM rendelet rendelkezéseinek 
megfelelően nyújtson be létszámracionalizálási pályázatot a munkaviszony 
megszüntetésekkel összefüggő egyszeri kifizetések részbeni visszaigénylésére 2011. 
szeptember 27-i határidőre azon dolgozók vonatkozásában, akik illeszkednek a pályázat 
feltételrendszeréhez. 

                            Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                              Ballagó Zoltán 
                                              Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                            Határidő:  2011. október 01. 
 
9. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése fenntartói jogkörében eljárva utasítja  a 

létszámcsökkentéssel, felmentéssel érintett iskolák igazgatóit a szükséges munkáltató 
intézkedések megtételére, valamint a létszámracionalizálási pályázattal összefüggő 
feladatok maradéktalan végrehajtására.  

 
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                              Ballagó Zoltán 
                                              Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                            Határidő:  2011. október 01. 
 
10.  Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a 

felmentésre kerülő demjéni pedagógus munkaviszonyának megszüntetéséből adódó, a 
VII/12 címszámról rendezett szabadságra járó átlagkereset illetve szabadságmegváltás, 
valamint a jelen anyag keretei között rendezett felmentési időre járó átlagkereset, 
valamint a végkielégítés Demjén Község Önkormányzatától történő visszatérítésére a 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 

              
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője 
                            Határidő:  2011. november 30. 
                                           
                                         



                                             
                                                                      
 
 
                       
12./ Javaslat intézmények alapító okiratának módosítására. 
Előterjesztő: Dr. Kovács Luca jegyző 
Előadó: Ballagó Zoltán irodavezető 
 
Ballagó Zoltán:  
Az iroda kapta azt a feladatot, hogy valamennyi önkormányzati intézmény alapító okiratának 
módosításával kapcsolatos előterjesztést megcsinálja, 18 intézmény alapító okiratának 
módosítására kerül sor. A 2010. évi jogszabály módosítás indokolja az alapító okiratok 
módosítását. Ezeket a módosításokat leegyeztették az intézményekkel és a társirodákkal. A 
közoktatási intézmények egy csoportja maga kezdeményezte a módosítást. A Kemény Ferenc 
Általános Iskola esetében kiderült, hogy nem Dr. Kemény Ferenc, hanem Kemény Ferenc, 
ezért az intézmény nevében ezt változtatni kell, illetve, hogy a sportiskola elnevezés jelenjen 
meg a névben. Egyesületi típusú sportiskola, ez az Egri Városi Sportiskola, a Kemény Ferenc 
Általános Iskola közoktatási típusú sportiskola. Más a feladata, az utánpótlás nevelésben 
játszik fontos szerepet. A zeneiskola vonatkozásában egy NEFMI rendelet teszi indokolttá a 
tanszakok és szakok új elnevezését. A Kossuth Zsuzsa esetében is a név kerül módosításra, 
valójában Kossuth Zsuzsanna, nem Kossuth Zsuzsa, valamint a gimnáziumi képzés kifut, így 
ezt törlik a névből. Az előterjesztést KGB és a PÜB is tárgyalta és egyhangúlag támogatta a 
Közgyűlés elé terjesztését. 
 
Bognár Ignác:  
Van olyan intézmény, melynek neve nyolc szóból áll. A rövid névvel senki nem él. A hosszú 
nevet kiírni zavaró, nem is fér el. Nem értette miért nem élnek a rövid nevek lehetőségével, 
hiszen az is ugyanúgy érthető. 
 
Csákvári Antal:  
A cégbíróságon lehet leadni cégek esteében a rövidített nevet, vagy akár angolul, németül 
megadni és levédetni. Lehet, hogy a jogszabály közoktatási intézményeknél nem engedi ezt. 
 
Ballagó Zoltán:  
Lehetőségük van az intézményeknek élni a rövid név használatával, de a hivatalos 
dokumentumok túlnyomó többségén a teljes nevet kell szerepeltetni. Ebből kifolyólag nem 
tartják célszerűnek ezt használni.  
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak a két döntési javaslatról. Megállapítja, hogy 
a bizottság 6 egyhangú igen szavazattal elfogadta az előterjesztést . 

 

 

76/2011.(06.22.) számú HEB döntés: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását 



 
Határozati javaslat: 
 
1. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a Hunyadi 

Mátyás Általános Iskola Alapító Okiratának módosítását 2011. augusztus 1-jei 
hatállyal az alábbiak szerint. Egyben felhatalmazza Eger Megyei Jogú Város 
Polgármesterét a Módosító Okirat és az Alapító Okirat aláírására. 

 
 
 
13./ Előterjesztés Eger Megyei Jogú Város óvodai és általános iskolai hálózatának 
átszervezéséhez kapcsolódó intézkedések megtételére. 
Előterjesztő: Rázsi Botond alpolgármester 
Előadó: Ballagó Zoltán irodavezető 
 
Csákvári Antal:  
Információt kér, hogy miért van egyik helyen 8 óvoda, máshol pedig kevesebb. A 
pedagógusok kérése volt? 
 
Csákvári Antal:  
Mit jelent az, hogy munkaidőn túl nem kihasznált tárgyi eszközök? Elég magyartalanul 
hangzik. 
 
Ballagó Zoltán:  
Egyeztetni kell a Gazdasági Irodával és az EKVI-vel, mert lehet, hogy egy speciális TEÁOR-
ból származó szakfeladat leírás átvétele. 
 
Ballagó Zoltán:  
A határozati javaslatokat alapvetően hat csoportra lehet osztani. Május 21. óta komoly munka 
folyik szakemberek bevonásával, óvodavezetőkkel. Ezúton szeretné megköszönni 
munkájukat. Augusztus elejére föl tud állni az a rendszer, amely alapján tud majd működni az 
új nevelési évre az óvodai hálózat. Az előterjesztésben található következő nagy blokk az 
általános iskolákhoz kapcsolódik, amely kisebb egységekre bontható. Az első egység a 
Lenkey János Általános Iskola átszervezéséhez kapcsolódik, ezután a Felsővárosi Általános 
Iskola átszervezéséhez kapcsolódó határozatok találhatóak. Itt található tovább a Hunyadi 
Mátyás Általános Iskolához kapcsolódó Eger-Andornaktálya társulási megállapodás 
módosítása, valamint a Kemény Ferenc Sportiskola és Általános Iskola működéséhez 
kapcsolódó Eger-Ostoros társulási megállapodás módosítását. Ezt az előterjesztést is 
tárgyalják a társönkormányzatok. A tegnapi nap folyamán Szarvaskő Települési 
Önkormányzat Képviselőtestülete elfogadta az Eger-Szarvaskő tárulási megállapodás 
létrehozását. A Pénzügyi Bizottság 4 igen, egyhangúlag támogatta, a KGB 4 igen és 1 nem 
szavazattal támogatta az előterjesztés Közgyűlési tárgyalását. A munkavállalókat érintő 
döntésekben egyeztettek az intézményvezetőkkel és igyekeztek a leghumánusabb 
megoldásokat megtalálni. 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kérte szavazzanak.  

Megállapította, hogy a bizottság 1-43. pont 5 igen, 1 tartózkodás, 44-66. pont 6 igen 
szavazattal támogatta a Közgyűlés elé történő terjesztését. 



 
77/2011.(06.22.) számú HEB döntés: 

 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú város Közgyűlésének az alábbi határozat elfogadását 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja a Bervavölgyi Óvoda Megszüntető 
Okiratát 2011. augusztus 1-jei hatállyal az alábbiak szerint. Egyben felhatalmazza Eger 
Megyei Jogú Város Polgármesterét a Megszüntető Okirat aláírására. 
 
 
 
14./ Előterjesztés az iskolai diáksport 2010/2011. évi tevékenységének beszámolójáról  

       Előterjesztő: Ballagó Zoltán irodavezető 
       Előadó: Hegedüs Gábor sportreferens 
 
Hegedüs Gábor:  
Elmondta, hogy az iskolai diáksport részéről, a két meghívott vendég nem tud részt venni a 
bizottsági ülésen, hivatalos elfoglaltság miatt. 
 
Csákvári Antal:  
Sajnálatát fejezte ki, hogy nem tudnak részt venni, fontosnak tartotta volna a megbeszélést a 
két szakemberrel. A beszámolókban javaslatot tettek, melyre szeretett volna reagálni. Az 
ADSB-nél örömtelinek tartotta, hogy sokan részt vesznek a munkában, ez 2230 fő gyerek 
létszámot takar, mely 10%-os növekedés az előző évhez képest. Szerencsés lenne, ha több 
iskolát is be tudnának vonni a versenyekbe. Az ADSB csatolta a pénzügyi beszámolóját, a 
KDSB viszont nem nyújtott most be pénzügyi elszámolást.  
Kérése volt, hogy pénzügyi beszámoló januárban készüljön az előző évről az elköltött 
pénzekről. A szakmai munkáról tanév végén kérné a beszámolót. Nagy Gerzson tanár úr 
örülne, ha több támogatót tudnának szerezni, pl. főiskolától. A Sportiskola számlájára érkezik 
a támogatás és a Sportiskola felé nyújtja be a számlákat is. 
 
Dr Nagy Árpád:  
Javasolta, hogy az iskolai diáksport, mind intézményi, mind létszám és szakágak 
szempontjából bővülhetne, mert a megyei versenyrendszereknél azok a sportágak, melyek 
nincsenek benne az Országos Diákolimpiai rendszerben, azok részére a Megyei 
Szakszövetségek rendezték le a diákversenyeket. Csak pályázati úton lehet most már 
támogatást kapni, a megyei önkormányzattól már nem lehet. 
 

Csákvári Antal:  
Kérte, hogy mind a bizottság tagjai, mind a városvezetés is tudjon arról, hogy mikor vannak 
döntők egy-egy sportágban, illetve meghívást kapjanak ezekre az eseményekre. A médiát is 
be lehetne vonni, hogy nagyobb súlyt kapjon, hiszen sok múlik az utánpótláson.  
 
 
Hegedüs Gábor:  
Egyebek között elmondta, hogy nehéz szétválasztani az egyesületi és a diákolimpiai versenyt. 
Komoly költségei vannak egy iskolai döntőknek, nehezen felvállalható. Elmondta, hogy a 



testnevelők jelezték felé, mivel intézményekre címkézték a támogatást, nem ők használták fel, 
mivel nincs DSE. 
 

Fejes Adrián: 
Évek óta dolgozott a diáksport terén, jobban átlátja a dolgokat. 
Elmondta, hogy az egyházi iskolák tapasztalata szerint kivonultak a városi sport életéből.   
 
Csákvári Antal: Kérdés, hozzászólás nem lévén, kérte szavazzanak. 
 

78/2011. (VI. 22.) sz. HEB. döntés 

 

A Humán Erőforrás Bizottság megtárgyalta az iskolai diáksport 2010/2011. évi 
tevékenységének beszámolójáról (ADSB, KDSB) szóló előterjesztést és az alábbi 
határozatokat hozta: 

1. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága elfogadja az ADSB 2010/2011. 
évi tevékenységéről szóló beszámolót.  

Határidő:2011. június 22. 
Felelős: Ballagó Zoltán 
          irodavezető 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága elfogadja az KDSB 2010/2011. 
évi tevékenységéről szóló beszámolót.  

Határidő:2011. június 22. 
Felelős: Ballagó Zoltán 
          irodavezető 

 

 
16./ Tájékoztató Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott közoktatási 
intézmények 2010. évi Országos Kompetenciamérésen elért eredményeiről. 
Előterjesztő: Rázsi Botond alpolgármester 
Előadó: Ballagó Zoltán irodavezető 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 
tudomásul veszi a tájékoztatót. 

Kmf. 

 

Vassné Haraszti Zsuzsanna                                                                   Csákvári Antal 

            Jkv-vezető                                                                                          elnök             

 


